
1 
 

PROTOKÓŁ NR 33/18 

Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW KTÓRE  

ODBYŁO SIĘ DNIA 18.04.2018 R. 

 

 Posiedzenie o godz. 15.00. otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło pięciu członków 

Komisji Budżetu i Finansów (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu). 

  W posiedzeniu uczestniczyli także: Janusz Kosecki – Burmistrz Miasta, Barbara 

Krzyżanowska – Skarbnik Miasta, Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Marzena Ośko – kierownik Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Skórczu, Maria Chełkowska - inspektor ds. ochrony środowiska i 

gospodarki lokalowej, Krzysztof Czapiewski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Skórczu, 

radny Stefan Wiśniewski. 

Tematy obrad komisji były następujące: 

1. Dodatki mieszkaniowe - zasady i kryteria ich przyznawania. 

2. Analiza materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej w Skórczu. 

W pierwszej części posiedzenia komisji, Przewodnicząca Barbara Graban poprosiła               

o przedstawienie tematu pierwszego obrad komisji panią Marię Chełkowską. Poprosiła                   

o informację dotyczącą tego, czy pieniądze na wypłatę dodatków mieszkaniowych pochodzą 

z budżetu państwa, czy również z budżetu naszej gminy, o przedstawienie zasad 

przyznawania tych dodatków, informację dotyczącą kształtowania się ilości oraz wysokości 

wypłacanych dodatków mieszkaniowych. 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

powiedziała, że jeżeli chodzi o zasady i kryteria przyznawania dodatków mieszkaniowych               

to są one niezmienne. Dodała, że należy mieć tytuł prawny do lokalu oraz ponosić wydatki            

za zajmowane mieszkanie oraz złożyć wniosek wraz z deklaracją o dochodach wszystkich 

członków z gospodarstwa domowego, zaświadczenie o zarobkach trzy miesiąc wstecz 

poprzedzające miesiąc złożenia wniosku. Powiedziała również, że trzeba udokumentować 

wydatki potwierdzone przez zarządcę lub przedstawić faktury za czynsz, wodę, ścieki              

i wywóz odpadów. Kontynuując powiedziała, że głównym kryterium branym pod uwagę jest 

powierzchnia mieszkania, dochód na osobę. Dodała, że w gospodarstwie jednoosobowym 
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dochód brany pod uwagę to jest 175% najniższej emerytury, a w gospodarstwie 

wieloosobowym 125% najniższej emerytury. 

Radny Adam Gawrzyał zapytał ile na dzień dzisiejszy wynosi ta najniższa emerytura? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że jest to 1.029 zł, czyli w gospodarstwie jednoosobowym jest to dochód                       

w wysokości 1.802, 15 zł, a w gospodarstwie wieloosobowym 1.287 zł. 

Radny Adam Gawrzyał zapytał, czy jest to dochód brutto? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że nie gdyż z dochodu są odliczane składki ZUS. następnie powiedziała,                  

że powierzchnia uprawniająca do dodatku mieszkaniowego w przypadku jednej osoby wynosi 

35 m2, w przypadku 2 osób 40 m2, w przypadku trzech 45 m2, w przypadku 4 osób 55 m2,               

dla 5 osób 65 m2, dla 6 osób70 m2. Dodała również, że ta powierzchnia wzrasta o kolejne pięć 

metrów na każdą następną osobę oraz, że jest to zadanie własne gminy. 

Barbara Krzyżanowska – Skarbnik Miasta powiedziała, że jeżeli chodzi                               

o finansowanie tego zadania to jest ono następujące: w budżecie jest plan 210 tyś. zł              

na wypłatę samych dodatków mieszkaniowych ale oprócz nich wypłacane są również dodatki 

energetyczne dla osób uprawnionych, gdzie na pierwszy kwartał na to zadanie zlecone 

otrzymaliśmy dotację w wysokości 1.020 zł. Następnie dodała, że jeżeli chodzi o dodatki 

mieszkaniowe to plan jest 210 tyś. zł, do której jest część równoważąca subwencji ogólnej               

w kwocie 111.171 zł., więc około 100 tyś. złotych dopłacamy z budżetu gminy. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, czy tak kształtuje się sytuacja wypłaty 

dodatków od kilku lat? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że jest zauważalna mała tendencja spadkowa. 

Przewodnicząca Barbara Graban zapytała, czym spowodowana jest mniejsza ilość 

wypłaconych dodatków? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że wyższymi dochodami. 

Radny Adam Gawrzyał zapytał ile było wypłaconych dodatków mieszkaniowych               

w roku ubiegłym? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że w roku 2017 z dodatku mieszkaniowego korzystały 94 rodziny, wydano 

146 decyzji z czego cztery były odmowne. Dodała, że ogólna kwota wypłaconych dodatków 
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wyniosła 177.987 zł, gdzie najwyższy wypłacony dodatek mieszkaniowy wynosił 424 zł,                 

a najniższy 45 zł.   

Radny Adam Gawrzyał zapytał ile było wypłaconych dodatków za pierwszy kwartał 

tego roku? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że w pierwszym kwartale tego roku wydano 21 decyzji,  na kwotę  to 8.809 zł.  

Przewodnicząca Barbara Graban zapytała, czy z dodatku mieszkaniowego korzystają 

ciągle te same osoby? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że raczej tak ale czasami ktoś dochodzi. Następnie dodała, że w roku 2016               

z dodatku mieszkaniowego korzystało mniej bo 86 rodzin, a wypłacona kwota była wyższa                

i wynosiła 206.526 zł. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, czy były przypadki zwrotu pobranego dodatku? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że nie było takiej sytuacji. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że chodzi mu o sytuacje, gdy ktoś                     

coś zafałszuje i wyjdzie to w trakcie. 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że nie miałoby to wpływu gdyby wyszło w trakcie, a dopiero wtedy,                   

gdy będzie składał następny wniosek. 

Przewodnicząca Barbara Graban zapytała, czy wysokość dochodów określa się tylko 

na podstawie oświadczenia? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że przedstawić trzeba zaświadczenie z zakładu pracy o dochodach, chyba,               

że ktoś nie pracuje nigdzie na umowę o pracę, to wtedy przyjmuje się oświadczenie                        

o dochodach. 

W tym momencie do obrad komisji o godz. 15.12. dołączył Krzysztof Czapiewski - 

Przewodniczący Rady Miejskiej. 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

kontynuując powiedziała, że w roku 2015 z dodatku mieszkaniowego korzystało 95 rodzin                    

i wypłacono kwotę 218 tyś zł, czyli w ciągu ostatnich trzech lat wysokość wypłaconych 

dodatków mieszkaniowych się zmniejszyła. Następnie powiedziała, że dodatek mieszkaniowy 

przyznawany jest w drodze decyzji na okres sześciu miesięcy i jeżeli w trakcie zmieniają               

się dochody rodziny to nie ma to wpływu i dodatek jest przez te sześć miesięcy wypłacany.  
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Przewodnicząca Barbara Graban zapytała, czy osobie otrzymującej dodatek 

mieszkaniowy jest on wstrzymany, gdy nie płaci ona czynszu? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że osoba otrzymująca dodatek mieszkaniowy może mieć zaległość ale czynsz 

musi opłacać na bieżąco. Dodała, że nie ma takich przypadków żeby osoba otrzymująca 

dodatek mieszkaniowy nie opłacała na bieżąco czynszu. Kontynuując powiedziała, że dodatek 

wypłacany jest zarządcy lokalu, a nie osobie, na którą jest decyzja o przyznaniu dodatku. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta dodał, że tak na prawdę są to pewne pieniądze               

dla wynajmującego lokal.  

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

kontynuując powiedziała, że dodatku  mieszkaniowego nie przyznaje się jeżeli jego kwota 

byłaby niższa niż 2% kwoty najniższej emerytury. 

Radny Marian Firyn zapytał jaka to będzie kwota? 

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że będzie to kwota ok. 22 zł. 

Przewodnicząca Barbara Graban powiedziała, że dąży się ogólnie do tego,                             

aby mieszkania wykupić. 

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że muszą też być jakieś mieszkania socjalne. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedziała, że trzeba też dążyć do tego aby mieszkania 

socjalne były w dobrym stanie tylko kto będzie potem o to dbać. 

W tym momencie o godz. 15.15 do obrad komisji dołączył radny Stanisław Eggert. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że jego zdaniem mieszkań socjalnych 

nikt nie sprzeda, gdyż nie będą się nadawały do sprzedania i nikt nie będzie chciał ich kupić. 

Przewodnicząca Barbara Graban powiedziała, że mieszkanie socjalne musi spełniać 

podstawowe warunki.  

Maria Chełkowska -  inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej 

odpowiedziała, że tak musi być 5 m2 na osobę, musi być woda, prąd. 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodnicząca Barbara Graban podziękowała 

Marii Chełkowskiej za szczegółowe przedstawienie zagadnienia dodatków mieszkaniowych, 

po czym o godz. 15.20. Maria Chełkowska opuściła posiedzenie komisji. 

O godzinie 15.25. do obrad komisji dołączył radny Andrzej Laskowski. 

O godzinie 15.30. Przewodnicząca Barbara Graban rozpoczęła wspólne posiedzenie 

Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarczej. W posiedzeniu  uczestniczyło  
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pięciu członków Komisji Budżetu i Finansów oraz sześciu członków tej Komisji 

Gospodarczej.  

Tematem wspólnych obrad komisji była analiza materiałów na najbliższą sesję Rady 

Miejskiej w Skórczu, która zaplanowana została na 24 kwietnia 2018 r. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów o omówienie projektu uchwały                   

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Skórcz na lata 

2018 – 2023  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej 

Skórcz na 2018 rok poprosiła  Skarbnik Miasta Barbarę Krzyżanowską, która powiedziała, 

że zmiany w tych dwóch projektach uchwał spowodowane są tym, że w dziale gospodarka 

mieszkaniowa planowane jest 30 tyś zł na zakup terenu działki przy poczcie                                 

z przeznaczeniem na parking.  

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że działka jako budowlana nie jest 

atrakcyjna ale na parking będzie idealna. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, czy na tym parkingu będą jakieś ograniczenia, 

czy IGLOTEX zajmie nam wszystkie miejsca. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że IGLOTEX nam tego parkingu nie 

zajmie, a jeżeli tak to na chwilę. Dodał, że gdy trzy lata temu toczyły się rozmowy na temat 

wykupu od poczty tej działki, to uczestniczył w nim właściciel firmy IGLOTEX oraz prezes 

banku i rozmowy dotyczyły wspólnej realizacji tej inwestycji. Następnie powiedział, że z tego 

co wie firma IGLOTEX  i jej spółki będą się w przyszłym roku przeprowadzali do budynku, 

który ma powstać na terenach po firmie las. Kontynuując powiedział,  że nie wie, czy w tej 

sytuacji firma IGLOTEX będzie nadal chciała partycypować w kosztach tej inwestycji. 

powiedział również, że jeżeli chodzi o bank, to uważa, iż będą zainteresowani współpracą                   

w tej kwestii, bo też nie mają parkingu. 

Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska kontynuując powiedziała, że w wieloletniej 

prognozie finansowej plan wydatków i dochodów jest równy z naszą uchwałą budżetową                   

na ten rok. 

W związku z brakiem pytań, co do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Miejskiej Skórcz na lata 2018 – 2023  przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania 

był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymujących się” – 0. 

Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska kontynuując przedstawiła zmiany w budżecie 

gminy i powiedziała, że są one następujące: po przeprowadzeniu postępowania 

przetargowego na przebudowę ulic Świerkowej i Długiej są oszczędności w związku z czym 

zmniejszamy plan po stronie dochodowej o kwotę 71.254 zł, a po stronie wydatkowej 

zmniejszamy o kwotę 139.200 zł, gdyż są tam też wplecione nasze środki. Następnie 

powiedziała,  że plan dochodów zwiększamy o 30 tyś. zł z przeznaczeniem na zakup działki 

oraz nastąpiło zmniejszenie o kwotę 2,19 zł i dotyczy to realizowanego w szkole projektu 

edukacyjne wsparcie uczniów kuźnią rozwoju. Dodała, że plan był na ten cel w złotówkach,  

a teraz w związku z kończącą się jego realizacją trzeba go rozliczyć do wysokości kwoty               

na jaką był złożony wniosek. Kontynuując powiedziała, że jeżeli chodzi o wydatki to jest 

zmniejszenie o 74.802,19 zł i kształtuje się ono następująco: w dziale drogi nastąpiło 

zmniejszenie w związku z przebudową dróg Świerkowej i Długiej o 139.200 zł; o 30 tyś. 

zwiększamy na zakup działki; nastąpiło zmniejszenie o wspomnianą wcześniej kwotę 2,19 zł 

w dziale pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej na realizację toczącego się projektu; 

następna kwota to jest zwiększenie o 14.400 zł w rozdziale utrzymanie zieleni, gdzie planuje 

się przyjąć pracownika w ramach robót publicznych do utrzymania zieleni w parku. Następnie 

dodała, że w ramach robót publicznych jest dofinansowanie z urzędu pracy i zgodnie                        

z umową na te prace po upływie pół roku musimy zatrudnić tą osobę na trzy kolejne miesiące 

i na ten cel jest zabezpieczona ta kwota. Powiedziała również, że w dziale kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego nastąpiło zwiększenie dotacji dla MOK w Skórczu o kwotę 20 tyś. 

zł na organizację imprezy "Zlot u Czapli". 

Przewodnicząca Barbara Graban zapytała Krzysztofa Czapiewskiego 

Przewodniczącego Rady Miejskiej, czy taką imprezę będzie w naszym mieście organizował 

już co rok? 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że chciał połączyć 

tegoroczną imprezę w Skórczu z imprezą w Smętowie w ten sposób, że u nas byłaby zbiórka, 

a następnie miałby być przejazd do Smętowa ale zajęcie pasa drogowego na tak długim 

odcinku okazało się zbyt kłopotliwe. W związku z tym odstąpił od tego pomysłu i odbędą               

się dwie odrębne imprezy motocyklowe jedna w Skórczu, a druga w Smętowie Granicznym. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że organizując taki przejazd motocykli 

przez nasze miasto trzeba powiadomić Komendę Wojewódzką Policji, zarządców 

poszczególnych dróg. 

Radny Andrzej Laskowski zapytał ilu mniej więcej będzie tych motocyklistów? 
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Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że około 

czterystu w Skórczu, natomiast w Smętowie około tysiąca. Dodał, że będzie to impreza nie 

tylko dla motocyklistów ale głównie dla mieszkańców miasta. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że cała impreza odbędzie się                           

na targowisku, a nie jak w roku ubiegłym na rynku, gdyż będzie tam bezpieczniej. Dodał,                

że można zamknąć dla ruchu ulicę Parkową i będzie więcej miejsca. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że jego zdaniem 

trzeba zrobić naszą scenę, tak aby nie trzeba było na takie imprezy wynajmować scen, gdyż 

wiąże się to z dodatkowymi kosztami. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że w materiałach, które radni otrzymali 

na wcześniejszych komisjach była informacja o ewentualnym wyasygnowaniu środków 

finansowych na projekt remontu tej sceny w parku. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że koszt wynajęcia 

sceny razem z podłączeniem to jest 3 tyś. zł jednorazowo, a tak mielibyśmy swoją scenę               

i zaoszczędzone środki. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że trzeba mieć położone na półce 

gotowe projekty, gdyż nie wiadomo, co kiedy będzie potrzebne. Następnie powiedział,                

że rozmawiał w piątek z marszałkiem Byczkowskim na temat szans na uzyskanie środków               

na rewitalizację zabytków. Dodał, że uzyskał informację, iż czekają na wykonanie rezerwy              

i jeżeli to się uda to w styczniu przyszłego roku województwo pomorskie powinno dostać 450 

mln zł i wtedy będą dodatkowe środki na rewitalizację starówek, kościołów i tego typu 

obiektów, w związku z czym trzeba mieć przygotowany na przykład projekt na rynek i wtedy 

tylko go złożyć. Powiedział również, że lepiej skorzystać z dofinansowania i robić inwestycję 

za połowę swojego kapitału niż za cały. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że był na forum 

przewodniczących rad gmin województwa pomorskiego, gdzie był marszałek Struk, który 

powiedział, że jest dużo gmin, które otrzymały środki, a mają problem z wykonawcami. 

Powiedział również, że w związku z tym gminy muszą zwracać dofinansowanie, a marszałek 

nie może otrzymać kolejnej transzy do póki nie wykorzysta tej. 

Radny Roman Pietrzykowski dodał, że brak wykonawców staje się problemem 

ogólnopolskim. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że rzeczywiście jest obecnie duży 

problem z wykonawcami. 
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W związku z brakiem kolejnych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz na 2018 rok, 

przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zarządziła głosowanie nad jej przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na budowę 

dróg gminnych Świerkowej i Długiej przedstawiła Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta, 

która powiedziała, że w związku z bardzo dużym zadaniem na przebudowę w/w ulic planuje 

się zaciągnąć kredyt długoterminowy w wysokości 900 tyś. zł na realizację tego zadania. 

Dodała, że plan na to zadanie jest taki: dotacja z budżetu państwa 1.335.846 zł, z naszych 

środków budżetowych 439.154 zł i kredyt w wysokości 900 tyś. zł.  Powiedziała również,             

że spłata tego kredytu nastąpi w okresie pięciu lat od roku 2019 do roku 2023 i w związku               

z tym stan zadłużenia gminy na koniec roku będzie wynosił 415 tyś. zł plus ten kredyt,                  

co daje łączną kwotę 1.315.000,00 zł. 

Radny Andrzej Laskowski zapytał jaki to będzie procent zadłużenia względem 

budżetu? 

Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta powiedziała, że na tą chwilę mamy nieco 

ponad 4% zadłużenia. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że jest to małe zadłużenie więc możemy wziąć 

jeszcze kolejny kredyt. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że trzeba teraz będzie poczekać                 

na to czy otrzymamy dofinansowanie na oczyszczalnię ścieków, gdyż na to zadanie być może 

trzeba będzie wziąć kredyt. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że gmina może mieć zadłużenie chyba                     

do wysokości 60%. 

Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta powiedziała, że kiedyś tak było ale teraz jest 

zmiana przepisów i to do jakiej wysokości gmina może być zadłużona zależy od wyliczanego 

wskaźnika do obliczenia, którego bierze się pod uwagę dochody gminy z ostatnich trzech lat, 

sprzedaż mienia i dzieli się przez wydatki. 

Przewodnicząca Barbara Graban zapytała ile maksymalnie może gmina wziąć 

kredytu? 
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Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta odpowiedziała, że nie jest w stanie w tej 

chwili tego powiedzieć. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że pani skarbnik jest bardzo ostrożna              

w tej kwestii ale niektóre gminy patrząc na ten wskaźnik, który jest w tej chwili są już 

zadłużone do około 60%. Dodał, że jest potem kwestia rozłożenia tego długu w budżecie. 

Powiedział również, że tak na prawdę w naszym budżecie są jeszcze wolne środki. 

Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta odpowiedziała, że tak są w budżecie gminy 

wolne środki w wysokości 550 tyś. zł, jednak ze względu na przebudowę oczyszczalni 

ścieków gmina musi pokazać, że ma na tą inwestycję jakiś wkład własny, gdyż w innym 

wypadku nie uzyskamy pozytywnej opinii RIO. Dodała, że ten kredyt, który planujemy 

zaciągnąć musi również uzyskać pozytywną opinię RIO i fakt jest taki, że nie można 

wszystkiego robić na hura, a wszystko musi być zgodne z przepisami. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że gdy czasami posłucha wiadomości                       

i poczyta sobie w prasie zastanawia się jak urząd mógł zaciągnąć kredyt w para banku, gdzie 

opinia RIO była pozytywna. 

Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta odpowiedziała, że o takiej sprawie nie 

czytała, wie jednak, że wójt gminy, która zaciągnęła taki kredyt został ukarany. 

Radny Marian Firyn powiedział, że te gminy może brały kredyty w tych bankach               

i w ogóle nie występowały o opinię RIO. 

Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta odpowiedziała, że właśnie tak było, a cała 

sprawa wyszła podczas kontroli. Dodała, że na każde zaciągnięcie kredytu przez gminę musi 

być uchwała Rady, a tam takiej nie było oraz opinia RIO, której oni tez nie mieli. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o to, kto w takim razie 

zaciągał te kredyty skoro nie było na nie zgody Rady? 

Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta odpowiedziała, że właśnie toczy się                          

w tej sprawie postępowanie wyjaśniające wobec wójta i skarbnika tej gminy. Następnie 

dodała, że nasza gmina ma wzięta pożyczkę na rewitalizację ujęć wody, która była 

wykonywana w 2014 roku, gdzie było 125 tyś. zł kredytu z wojewódzkiego funduszu i jeżeli 

w tym roku spłacimy 12.500 zł w kwietniu i drugie tyle bądź mniej później, to reszta                     

w wysokości 37.500 zł będzie umorzona.  

W związku z brakiem kolejnych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Gospodarczej zarządzili głosowania 

nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

 

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że gdybyśmy wydali wszystkie 

oszczędności, które mamy, to oznaczałoby to, że stanęliśmy w miejscu, a tak nie możemy 

zrobić. 

 Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta dodała, że po zdarzeniu w tej gminie co pół 

roku robiona jest do ministerstwa finansów informacja dotycząca zaciąganych przez gminę 

kredytów.  

 Przewodnicząca Barbara Graban podziękowała skarbnik za szczegółowe omówienie 

powyższych projektów uchwał, po czym o godz. 15.50. Barbara Krzyżanowska Skarbnik 

Miasta opuściła posiedzenie komisji. 

Projekt uchwały w sprawie podziału miasta Skórcz na stałe obwody głosowania             

i ustalenie ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

przedstawił zebranym Janusz Kosecki Burmistrz Miasta, który powiedział, że projekt tej 

uchwały nie różni się od uchwały wcześniej podjętej w tym temacie. Dodał, że miasto nadal 

podzielone jest na dwa obwody, gdzie jeden jest w małej szkole, a drugi w budynku MOK 

tylko trzeba w tej sprawie podjąć nową uchwałę. 

W związku z brakiem pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Gospodarczej zarządzili głosowania 

nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

W tym miejscu głos zabrał Janusz Kosecki Burmistrz Miasta, który powiedział,                   

że autopoprawką przewodniczącego na sesję zostanie wprowadzony projekt uchwały                   

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do przetargu na działkę poczty. 

Następnie Przewodnicząca Barbara Graban oddała głos Marzenie Ośko Kierownik 

MOPS w Skórczu, która omówiła Ocenę zasobów MOPS za rok 2017, którą radni otrzymali 

na piśmie.  
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Przewodnicząca Barbara Graban powiedziała, że pytała już Marzenę Ośko Kierownik 

MOPS o wykazane w zestawieniach trzy rodziny bezdomne z terenu naszego miasta, która 

wyjaśniła jej, że tych osób tu nie ma natomiast ostatnie zameldowanie mieli w naszej gminie. 

Radny Stanisław Eggert zapytał o to jak to właściwie jest z takimi osobami? 

Marzena Ośko Kierownik MOPS powiedziała, że nawet jak te osoby już u nas nie 

mieszkają, a nie mają kolejnego meldunku, to liczy się ostatni, pod którym te osoby były 

zameldowane i wtedy do tego MOPSU czy GOPSU są one przypisane. 

W związku z brakiem kolejnych pytań do przedstawionej oceny Marzena Ośko 

Kierownik MOPS o godzinie 15.50 opuściła posiedzenie komisji. 

W tym miejscu głos zabrał radny Andrzej Laskowski, który zapytał kiedy rozpoczną 

się w naszym mieście remonty ulic masą na zimno? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta odpowiedział, że rozpoczną się one w przyszłym 

tygodniu. Dodał, że w tej chwili skończyło się przygotowywanie przetargu na siłownie 

zewnętrzne, po którym przygotowywany będzie przetarg na ul. Prusa, a następnie będą 

robione te remonty. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że na Osiedlu Młodych są dwa takie miejsca,                   

w których są duże zagłębienia, w miejscach gdzie była robiona kanalizacja ściekowa. Dodał, 

ze obawia sie, iż gdy będzie to dłużej trwało może zarwać się studnia od kanalizacji. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta zapytał, czy jest to na ul. Schornaka? 

Radny Andrzej Laskowski odpowiedział, że tak chodzi o ul. Schornaka                            

i ul. Żeromskiego. Dodał, że jego zdaniem było to źle wykonane i źle odebrane. Następnie 

powiedział, że wie, iż ul. Prusa będzie w tym roku robiona ale nie zwalnia to z obowiązku 

wymiany  części uszkodzonych płyt na dalszych etapach dróg na tym osiedlu. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że pani skarbnik znalazła w budżecie 

jakieś środki i za w miarę przystępna cenę musimy zrobić remont ul. Podgórnej, gdzie trelinki 

momentami stoją prawie do góry. Dodał, że jest tam ta sama sytuacja zostało to po źle 

wykonanej kanalizacji i niestety trzeba to poprawić. Kontynuując powiedział, że trzeba będzie 

przełożyć tam całą trelinkę. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że on by osobiście takiej źle wykonanej roboty 

nie odebrał. Dodał, że są przecież specjalne urządzenia do sprawdzenia właściwego 

zagęszczenia gruntu i sprawa jest jasna. 

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że obok MOK również jest takie zaniedbane 

miejsce po wykonanej tam inwestycji. 
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Radny Andrzej Laskowski powiedział, że jeżeli chodzi o poprawki w mieście, to jego 

zdaniem poprawy wymagają również całe schody do MOK, gdyż dojdzie tam do tego, że ktoś 

może sobie złamać tam nogę. Dodał, ze jest to miejsce publiczne, którego właścicielem jest 

gmina miejska Skórcz i może być z tego tytułu wszczęta sprawa wobec gminy                                

o odszkodowanie. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że takich miejsc jest więcej i na przykład 

przy bibliotece krawężniki są bardzo uszkodzone, droga koło kościoła jest również tragiczna. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że jeżeli chodzi o schody do ośrodka zdrowia 

ma taką uwagę żeby przy wybieraniu płytek do ich naprawy trzeba wybierać taki sam kolor 

tych płytek. Dodał, że takie różne kolory mylą osoby z nich korzystające i też może to się źle 

skończyć. Powiedział również, że tak samo robiąc remonty cząstkowe dróg kolor nawierzchni 

również dobiera sie taki sam, tak aby nie wprowadzał w błąd kierowców. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że w tej chwili naprawiają drogę                       

do Głuchego, gdzie kolor nowej nawierzchni znacznie się różni od tej, która tam jest. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że z płytkami na schodach do ośrodka 

zdrowia jest problem i z wymiarem płytek i z ich gatunkiem, gdyż są one już stare i ciężko 

dobrać teraz coś podobnego. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że to rozumie ale powinno być to dobrze 

wykonane tak jak w tej chwili są zrobione schody do biblioteki. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że schody                    

do biblioteki kosztowały miasto 25 tyś. zł. 

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że tak wykonanych schodów nie trzeba będzie już 

poprawiać. Następnie poruszył temat wylewającej się z posesji na ul. Nowy Świat deszczówki 

prosto na ulicę.  

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że prawie od roku próbuje pomóc 

właścicielce tej posesji w rozwiązaniu tego problemu. Dodał, że kiedyś prawdopodobnie szła 

tam gdzieś jakaś drenarka od torów przez ogród tej pani aż na dół, gdzie prawdopodobnie 

podczas kopania kanalizacji zostało to uszkodzone i nie odtworzone. Kontynuując 

powiedział, że w związku z tym ta pani ma cały czas w piwnicy wodę, gdzie wcześniej 

wylewała tą wodę wiadrami ale nie ma już na to siły i ma teraz zamontowaną tam pompkę, 

którą tą wodę wypompowuje.  Powiedział również, że z tego co wie posesja obok tej pani jest 

podłączona do kanalizacji deszczowej. Następnie powiedział, że u tej pani był już projektant, 

geodeta oraz firma, która mogłaby ewentualnie zrobić jakiś przepust pod rurami ale każdy boi 

się tego podjąć, gdyż jest tam blisko woda, kanalizacja sanitarna, a studnia mieszcząca się                      
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po drugiej stronie ulicy nie mieści się w wysokości żeby to podłączyć. Dodał, że będą trwały 

starania aby tą panią włączyć w tym kawałku ziemi, który należy do gminy przed posesją jej 

syna, tak aby mogła się podłączyć nawet z tą swoją pompką do rury odpływowej deszczówki. 

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że syn tej pani ma całą rurę od deszczówki 

wyciągniętą na drogę. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta powiedział, że takie sytuacje wynikają z faktu,                  

iż takich starych urządzeń melioracyjnych nie ma na mapach. 

W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Barbara Graban zakończyła wspólne posiedzenie komisji o godz. 16.00. 

Protokół zawiera 13 ponumerowanych stron maszynopisu i 1 załącznik.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 

Barbara Graban 

 

 

Protokolant: Sylwia Rynkiewicz 

Skórcz, dnia 23.04.2018 r.  

 

 


